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Sympozium se konalo 13. června 2008 v prů-
běhu VII. sjezdu Psychiatrické společnosti
ČLS JEP ve Špindlerově Mlýně (12. - 15. červ-
na 2008).

Výborem ustavená komise pro novelizaci Koncep-
ce psychiatrické péče po konzultacích s představiteli
jednotlivých oborů psychiatrie, s uživateli, instituce-
mi, které se zabývají psychiatrickou péčí, a dalšími
odborníky, zveřejnila své návrhy na internetové
stránce Psychiatrické společnosti s diskusi. Po shro-
máždění všech podnětů, kritických i souhlasných
názorů předložila novelizovaný návrh koncepce obo-
ru psychiatrie psychiatrické veřejnosti.

MUDr.  Z.  Bašný (předseda pracovní skupiny)
představil časový harmonogram a zásady revize
Koncepce psychiatrické péče, popsal spolupráci
s odborníky, institucemi i uživateli psychiatrických
služeb.

Prim. J. Rektor přítomným přiblížil ideální
model lůžkové péče, roli praktických lékařů
a upozornil na nespolehlivost mezinárodních srov-
nání některých dat (počty psychiatrů, náklady na
péči).

Prim. I.  Zrzavecká popsala novelizovaný návrh
lůžkové (akutní, následné, specializované
a sociální) péče.

MUDr. O. Pěč vysvětlil úlohu a potřeby komunit-
ních psychiatrických služeb.

Prim. J. Konrád objasnil současný stav gerontopsy-
chiatrie, ale hlavně potřeby a výhledy tohoto oboru.

Prim. P. Jeřábek přítomné seznámil s moderním
postavením lékařské a nelékařské adiktologie
a jejím vztahem k psychiatrii.

Doc.  I.  Paclt plédoval pro potřebu samostatného
oboru pedopsychiatrie.

Prim.  T. Tošnerová upozornila, že v návrhu kon-
cepce chybí konzultační psychiatrie.

Prim. J. Konrád upozornil na výraznou potřebu
psychiatrických sociálních lůžek (jako specializova-
né psychiatrické služby). Kritizoval dále, že mnoh-
dy se vyskytuje termín „péče“ namísto „léčba“.

Prim. K.  Možný doporučil, aby sociální lůžka
nebyla situována do psychiatrických léčeben.

Prim. V.  Žižka varoval, že speciální sociální lůž-
ka v psychiatrických léčebnách není možné organi-
začně zařadit.

MUDr.  I.  David kritizoval, že chybí v návrhu
vymezení oboru, že zákon o sociálních službách
neurčuje, kdo má sociální lůžka zřizovat a že Kon-
cepce psychiatrické léče se nemůže vyhnout zmín-
kám o sociální péči. Chybí dál návrh kdo a jak by
měl financovat psychiatrickou péči, i když je to již
mimo obor psychiatrie.

Doc.  J. Praško doporučil více zdůraznit priority
a navrhnout časový horizont změn. Dále chybí
doporučení, jakým způsobem vyvíjet nátlak
a lobbing.

Prim. I.  Tůma upozoril, že adiktologie je obor pře-
vážně nelékařský, a proto asi není vhodné jej
v Koncepci užívat.

Prim. J. Rektor upozorňuje, že jde o  koncepci psy-
chiatrické péče a nikoli o koncepci péče o duševně
nemocné, i když je to ještě otevřená otázka. Priori-
ty psychiatrické péče byly publikovány v Národním
psychiatrickém programu v r. 2006.

MUDr. M. Jarolímek připomněl, že historie vzni-
ku první koncepce (od r. 1992) neměla prakticky
žádnou odezvu a ani Národní psychiatrický pro-
gram prakticky nezaujal.

Prof.  J. Raboch upozornil, že navrhované počty
psychiatrů by bylo možno realizovat tak asi po 80
letech vývoje.

Prim. J. Rektor upozornil, že pojišťovny se často
snaží redukovat počty psychiatrů, kterých je ale
objektivně málo.

MUDr. Z. Bašný obhajoval, že je nezbytné mít
připraveny koncepční návrhy a odpovědi na očeká-
vanou otázku „Co vlastně vy, psychiatři, chcete?“.

Závěrem prof. J. Raboch doporučil nový návrh
Koncepce psychiatrické péče schválit na Valné hro-
madě Psychiatrické společnosti ČLS JEP.

Zapsal MUDr. Pavel Baudiš, CSc.

Sympozium o novelizaci Koncepce psychiatrické
péče

Valná hromada Psychiatrické společnosti 
ČLS JEP

Valná hromada se konala 13. června 2008
(17.00–18. 00 hod.) u příležitosti konání VII.
sjezdu Psychiatrické společnosti ve Špindle-
rově Mlýně a zúčastnilo se jí 85 členů společ-
nosti.

– Shromáždění členů Psychiatrické společnosti
ČLS JEP zahájil její předseda prof. MUDr. J.
Raboch, DrSc., volbou pracovního předsednictva. 
Zvoleni byli: prof. Raboch (předseda), prim.
Tůma, prim. Zrzavecká (členové).
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Výbor zasedal u příležitosti konání VII. sjez-
du Psychiatrické společnosti ve Špindlerově
Mlýně.
- Výbor projednal přípravu programu Valné hro-

mady členů Psychiatrické společnosti ČLS JEP.
Hlavně se jednání soustředilo na budoucnost
vztahu Psychiatrické společnosti k České lékař-
ské společnosti JEP.

- Předseda výboru prof. Raboch referoval o dopise
předsedy ČLS JEP prof. Blahoše z 10. června
2008, ve kterém nabádá a doporučuje další jed-
nání mezi oběma subjekty s cílem dosáhnout
zlepšení vzájemné spolupráce.

Výbor projednal výhody a nevýhody jednotli-
vých způsobů řešení se závěry:
1. V současné době získat právní subjektivitu

v rámci ĆLS JEP není reálné.

2. Bylo dosaženo prozatím dílčích cílů (ustavení
ČPS, o.s., spolupráce se servisní organizací, ujas-
nění a lepší kontrola finančních toků).

3. Výbor navrhuje pokračovat v jednání
s předsednictvem ČLS JEP s cílem získat částeč-
nou, delegovanou právní subjektivitu prostřed-
nictvím uzavření dohod, které ĆLS JEP nabízí.

4. Samostatným problémem zůstává postavení
časopisu Česká a slovenská psychiatrie (finanč-
ní propad, postavení šéfredaktora a odpovědné
redaktorky, vydavatelská práva, event. změna
vydavatele).

Ve smyslu uvedených zásad výbor informoval
členstvo na Valné hromadě.

Zapsal MUDr. Pavel Baudiš, CSc.

Z jednání výboru Psychiatrické společnosti 
12. června 2008

Volba návrhové komise: navrženi prof. Libiger,
prim. Rektor, dr. Baudiš (pro 83, proti 0, zdrželi se
2).
Volba mandátové komise: navrženi dr. Bašný,
dr. Herman, řed. dr. Drlíková (pro 84, proti 0, zdr-
žel se 1).

-  Byl schválen předložený program shromáždění
(jednomyslně).

-  Mandátová komise podala zprávu: účastnilo se
85 řádných členů společnosti, po uplynutí 30
minut bylo pro usnášeníschopnost shromáždění
potřeba 258 přítomných členů.

- Zprávu o činnosti výboru Psychiatrické společ-
nosti za období říjen 2007 až červen 2008 předne-
sl vědecký sekretář dr. Baudiš.

- Pokladník prim. Rektor předložil pokladní zprá-
vu o hospodaření výboru.

- Dr. Herman za revizní komisi přednesl hodnoce-
ní, ve kterém neshledal v činnosti výboru nesou-
lad se stanovami ČLS JEP.

- V diskusi byla projednána činnost výboru, vzta-
hy k ČLS JEP, činnost České psychiatrické spo-
lečnosti, o.s., šéfredaktor časopisu Česká a slo -
ven ská psychiatrie podal kritikou zprávu o stavu
časopisu.

Návrhová komise předložila návrh textu
usnesení: 
1. Valná hromada PS ČLS JEP (dále VH) se na

základě řádného svolání konala dne 13. 6. 2008
ve Špindlerově Mlýně za účasti 85 členů společ-
nosti.

2. VH bere na vědomí:

a) zprávu o činnosti výboru Psychiatrické společ-
nosti od října 2007 do června 2008,
b) zprávu o hospodaření PS ČLS JEP za roky
2006 a 2007,
c) zprávu revizní komise.

3. VH doporučuje výboru, aby dále usiloval
o získání právní subjektivity v rámci ČLS JEP
a zároveň usiloval o udržení jednoty Psychiatric-
ké společnosti ČLS JEP.

4. VH souhlasí s tím, aby výbor před dosažením
právní subjektivity i nadále spolupracoval
s Českou psychiatrickou společností, o.s., jako svou
servisní organizací, nejlépe v rámci uzavřené spo-
lupráce, a tuto spolupráci smluvně zakotvil.

5. VH souhlasí s tím, že v případě neúspěchu jedná-
ní s ČLS JEP zůstává Česká psychiatrická spo-
lečnost, o.s., alternativou pro právní subjektivitu
Psychiatrické společnosti.

6. VH ukládá výboru Psychiatrické společnosti
a redakční radě časopisu Česká a slovenská psychi-
atrie, aby učinily takové kroky, které povedou ke
zlepšení kvality časopisu a k zamezení jeho ztráto-
vosti, a to včetně případné změny vydavatele.

7. VH schvaluje revidovanou Koncepci oboru psy-
chiatrie a ukládá výboru Psychiatrické společ-
nosti a pracovní skupině pro Koncepci, aby dále
pokračovaly ve své práci na tomto poli a snažily
se o její postupnou realizaci.

Usnesení bylo schváleno (pro 83, proti 0, zdrželi
se 2).

Zapsal MUDr. Pavel Baudiš, CSc.
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